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PF 2010

Vážení spoluobčané,
přijměte srdečné přání veselých a ra-

dostných Vánoc prožitých v kruhu svých
nejbližších. 

Do nového roku přejeme hodně štěstí,
zdraví, osobních a pracovních úspěchů.

Přejí
starostka obce Jaroslava Michnová

místostarosta obce Bc. Lukáš Strakoš 
všichni zaměstnanci obecního úřadu

a redakční rada 

Poděkování
Děkuji pracovníkům OÚ Hukvaldy,

kteří se v roce 2009 starali o vzhled obce,
o její čistotu a pořádek, nejen na veřej-
ných prostranstvích. Jedná se o Janu Soš-
kovou, Jana Šubrta, Jana Ermise, Pavla
Vávru, Josefa Cochlara a Luďka Boháče.

Poděkování také patří Petru Hrnčárko-
vi, Janu Balcárkovi a Janu Bujnochovi.

Bc. Lukáš Strakoš, místostarosta

PODĚKOVÁNÍ
Vánoční strom — Horní Sklenov

Také v centru Horního Sklenova v le-
tošním roce zazáří vánoční strom. Vý-
zdobu nám opět (na požadavek obce již
téměř na poslední chvíli) bezplatně za-
půjčila společnost Technické služby a. s.,

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee

se sídlem 17. listopadu z Frýdku–Místku.
Je to již podruhé, kdy nám tímto způso-
bem zástupci společnosti vychází vstříc.
V loňském roce jsme měli od společnosti
Technické služby a. s., zapůjčenou výzdo-
bu vánočního stromu v Dolním Sklenově. 

Děkuji p. Ing. Jaromíru Kohutovi, ředi-
teli Technických služeb a. s. Frýdek–Mís-
tek za vstřícnost a spolupráci. Zaměst-
nanci této společnosti nám již třetím
rokem provádí údržbu vánočních svíti-
del, jejich uskladnění a kompletní nazdo-
bení vánočních stromů v naší obci. Jedná
se o výzdobu stromu v Rychalticích
u kostela sv. Mikuláše, v centru Dolního
Sklenova a letos poprvé také o nazdobení
stromu v centru Horního Sklenova. Vede-
ní a zaměstnancům společnosti Technic-
ké služby a. s., přeji krásné, rozzářené vá-
noce a šťastné vykročení do nového roku.

Jaroslava Michnová

PODĚKOVÁNÍ 
Vánoční výzdoba není levná záležitost.

Výzdoba jednoho vzrostlého stromu
v naší obci se pohybuje v částkách cca od
35 tis. Kč do 42 tis. Kč (podle výšky a ko-
runy stromu, podle typu vánočních svíti-
del). Zastupitelé schválili na vánoční vý-
zdobu pro rok 2009 částku 30 tis. Kč. To
však nestačí na úhradu výzdoby stromu
v Dolním Sklenově (výzdoba stojí 42 tis.
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cí zpracovanou p. Ing. Pavlínou Blahuto-
vou, poradkyní v oblasti ekologie o nově
zřízeném Sběrném dvoru Collo louky
v Místku. Stěžejní a důležitá je pro obča-
ny obce Hukvaldy informace, že vedení
společnosti umožnilo občanům obce
Hukvaldy zdarma využívat Sběrný dvůr
vedle supermarketu Tesco v Místku za
účelem odložení nebezpečného odpadu
a elektrozařízení. Při cestě do Místku tak
můžeme i v průběhu roku 2010 odevzdat
(po předložení průkazu totožnosti) různý
nebezpečný odpad a jiný (je uveden
v čísle 2/2009) a nemusíme čekat na
řádný termín svozu a dělat si doma nepo-
řádek. 

Děkuji p. Ing. Luďkovi Žáčkovi, řediteli
společnosti Frýdecká skládka, a. s., za
dobrou spolupráci a umožnění — zdar-
ma — využívání sběrného dvora také na-
šimi spoluobčany. Děkuji také panu ředi-
teli a jeho náměstkům za pomoc spoje-
nou s přípravou návrhu řešení prozatím-
ního zřízení sběrného místa v obci Hu-
kvaldy. Do nadcházejícího roku 2010
přeji celému týmu zaměstnanců společ-
nosti Frýdecká skládka a. s., pevné zdraví,
hodně štěstí a pracovních úspěchů.

Jaroslava Michnová

Kč). Podařilo se mi zajistit sponzorský
dar ve výši 15 tis. Kč. Dárce, který potřeb-
nou částku na dofinancování výzdoby
stromu v Dolním Sklenově poskytnul, ne-
chce být jmenován. Vážený pane, přijmě-
te, prosím, alespoň touto cestou moje
upřímné poděkování s přáním hezkých
a pokojných svátků vánočních.

Jaroslava Michnová

Vážená paní ředitelko, učitelé, milí
žáci, zaměstnanci školy,

u příležitosti právě končícího roku mi
dovolte, abych Vám všem poděkovala za
dobrou spolupráci v roce 2009. Proběhlo
mnoho akcí (návštěva velvyslanců, me-
zinárodní hudební festival, vítání ob-
čánků, výstava loveckých trofejí, svateb-
ní obřady, den dětí, lampiónový průvod
aj.) na kterých jsme se podíleli společně
a tím reprezentovali obec i školu.

Všem Vám přeji krásné vánoce a Nový
rok plný lásky, úsměvů, blízkosti, pohody
a spokojenosti.

Jaroslava Michnová

PODĚKOVÁNÍ akciové
společnosti Frýdecká
skládka, a.s.

V předchozím čísle občasníku roku
2009 jsme uvedli příspěvek akciové spo-
lečnosti Frýdecká skládka a. s., s informa-
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Poděkování
Děkuji paní starostce Jaroslavě Mich-

nové za zajištění sponzorských příspěvků
ve výši 52 000 Kč na zakoupení stolů
a židlí do školní jídelny pro děti z mateř-
ské školy.

Sponzorský dar poskytly tyto firmy:
NOSTA, s. r. o., Svatopluka Čecha

2088/13, 741 11 Nový Jičín 
Manželé Ronald a Edita Adams, 739 46

Hukvaldy 82 
Ing. Vala, U Tří lip 953, 739 44 Brušperk 
KONEKO spol. s r. o., Výstavní 2224/8,

709 00 Ostrava – Mariánské Hory 
Mava spol. s r. o., Sovova 1291/5, Ostra-

va – Vítkovice
Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Pozvání
Srdečně Vás všechny zveme k tradiční-

mu půlnočnímu setkání u oborní brány,
kde společně můžeme přivítat rok 2010.
Součástí bude samozřejmě i malé občer-
stvení.

„Zastupitelstvo
a občané obce
Hukvaldy“

Vážení spoluobčané,
blíží se konec roku a většina z nás začí-

ná provádět rekapitulaci toho, co se nám
povedlo i nepovedlo a na co se pokusíme
zaměřit v nastávajícím novém roce.

Dovoluji si u této příležitosti poukázat
na způsob řešení některých připomínek
vznesených v rámci jednání zastupitelstva
obce. Část z Vás využívá vysílání obecní

kabelové televize a může si na dění při
jednání zastupitelstva udělat svoji před-
stavu. Odhaduji, že polovina občanů naší
obce tuto možnost nemá a může hodnotit
vývoj v obci jenom z doslechu od sousedů,
případně z občasníku obce Hukvaldy.

Cílem tohoto příspěvku je apelovat na
všechny občany naší obce o větší zapoje-
ní do vývoje událostí v obci, včetně aktiv-
ní účasti na jednáních Zastupitelstva
obce Hukvaldy.

Z výsledků dosavadních jednání zastu-
pitelstva mám dojem, že řešení běžných
a každodenních problémů našich spolu-
občanů většinu našich zastupitelů neza-
jímá a nechtějí se uvedenou problemati-
kou zaobírat.

Jedním z příkladů je řešení problemati-
ky škod na živých plotech v okolí silnice
II. tř. přes obec po prováděné chemické
zimní údržbě. O vzniklých škodách a pů-
sobení chemikálií na dřeviny plotů se učí
žáci v základní škole. Poznat zdravou dře-
vinu od poškozené lze běžným pohle-
dem. Když jsem vznesl připomínku na
jednání zastupitelstva o následcích ze
zimní údržby silnice II. tř., byl jsem napo-
menut, že tato problematika nepřísluší
zastupitelstvu a navíc, že silnice není
v majetku obce. Asi bude pro obec vý-
hodnější a bezbolestnější postavení ne-
průhledných plotů z betonových prefab-
rikátů, které ochrání pozemky kolem sil-
nice od přímého působení soli obsažené
v odstraňovaném sněhu z hlavní silnice.
Na obci se nebude muset nic řešit, obča-
né si ušetří práci při údržbě plotů spolu
s náklady na jejich pořízení. Kdo však
vzniklé škody uhradí a kdo přispěje obča-
nům na výstavbu nových plotů?

Otázkou je, zda chceme mít okolí
kolem hlavní silnice v obci hezky uprave-
né, zelené a trochu atraktivní pro všech-
ny z nás včetně návštěvníků naší obce při
cestě na Hukvaldy. 

Obdobně se nestačím divit úsilí někte-
rých zastupitelů s vyřešením přechodu
přes silnici v místě mezi lávkou u Bůžka
a cestou k faře v Rychalticích. Z jednáni
zastupitelstva vyznělo, že situace je zde
velmi vážná a vyžaduje si téměř okamži-
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té vyřešení. Proč se s uvedenou aktivitou
neřeší situace s přechody na křižovatce
v Rychalticích a u naší ZŠ L. Janáčka, kde
je nesrovnatelně větší pohyb žáků ZŠ,
studentů, rodičů s předškoláky a dalších
osob? Naproti tomu nás v obci vůbec ne-
trápí, že např. z inkriminované ulice na
faru v Rychalticích vytéká po každém
dešti voda na hlavní silnici, která může
v nastávajícím zimním období namrzat.
Jaký dopad může mít ledovka na běžnou
chůzi a jízdu motorových vozidel, to si
jistě dovede každý z Vás představit. Za
svoji připomínku k dané problematice,
která se netýká jenom uvedené ulice, ale
týká se převážné většiny vyvýšených ná-
jezdů z ulic ve správě obce, jsem byl opět
mírně napomenut, že tato problematika
na jednání zastupitelstva nepatří.

Já s uvedenými připomínkami o ne-
vhodnosti projednávání uvedených otá-
zek na zastupitelstvu obce nesouhlasím

a myslím si, že výsledkem jednání naše-
ho zastupitelstva by měla být snaha zaji-
stit na prvním místě bezpečný a spokoje-
ný život všech našich obyvatel. 

Věřím, že část z občanů obce by měla
své náměty do diskuse na závěr jednání
zastupitelstva, ale nemají čas, příp. ne-
mohou tak dlouho čekat, až se jim umož-
ní vystoupit. 

V dobách minulých měli občané mož-
nost komunikovat v rámci diskuse na in-
ternetových stránkách obecního úřadu.
Možná, že by nebylo od věci znovu tuto
rubriku obnovit a získat od občanů další
aktivní podněty, které by přispěly ke zlep-
šení obecné informovanosti a většímu
zapojení zastupitelů obce do řešení kaž-
dodenních problémů života v naší obci.

Věřím, že si uvědomíte záměr a vážnost
uvedeného příspěvku a neponecháte
vývoj v obci Hukvaldy jenom na pasiv-
ním sledování jednání zastupitelstva, ale
zapojíte se aktivně na zlepšení života
v obci formou Vašich aktuálních podnětů
a připomínek.

Dovolte mi popřát Vám všem příjemné
prožití svátků vánočních a do nového
roku zejména pevné zdraví a rodinnou
pohodu.

Ing. Stanislav Tkáč
zastupitel za SNK Občané Hukvald 

Přehled přijatých
usnesení
ze 17. zasedání
Zastupitelstva obce
Hukvaldy, které se
konalo dne 1. 12. 2009
17/374 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
jmenuje p. Petra Sobotíka členem návr-
hové komise pro 17. zasedání Zastupitel-
stva obce Hukvaldy.12:0:0.
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17/375 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program 17. zasedání Zastupi-
telstva obce Hukvaldy, v tomto znění: 
01. Kontrola usnesení.
02. Zprávy ověřovatelů zápisu.
03. Zprávy finančního a kontrolního vý-

boru.
04. Rozpočtové opatření č. 3/2009.
05. Rozpočtové provizorium na rok 2010.
06. Smlouvy

— pronájem hukvaldského dvora —
Ing. P. Šmíra a Ing. H. Šmírová,

— smlouva o spolupráci — Lašská
brána,

— smlouva o dílo — zpracování pro-
jektové dokumentace (kanalizace).

07. Převody nemovitostí.
08. Přijetí dotace z Programu rozvoje

venkova ČR (areál TJ Sokol Hukvaldy). 
09. Obecně závazná vyhláška o systému

shromažďování, sběru, přepravy, tří-
dění, využívání a odstraňování ko-
munálních odpadů a systému naklá-
dání se stavebním odpadem.

10. Obecně závazná vyhláška o místním
poplatku za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění,
využívání a odstraňování komunál-
ních odpadu.

11. Různé.
12. Diskuse, závěr.
12:0:0.

17/376 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí kontrolu usnesení z 16.
zasedání Zastupitelstva obce Hukvaldy,
konaného dne 29. 9. 2009. 
12:0:0.

17/377 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápi-
su z 16. zasedání Zastupitelstva obce Hu-
kvaldy, konaného dne 29. 9. 2009.
12:0:0.

17/378 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ze zasedání Fi-
nančního výboru, ze dne 25. 11. 2009,
přednesenou předsedou výboru, p. Jaro-
slavem Petrem. 
12:0:0.

17/379 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí Kontrolní zprávu č. 14
a usnesení z 16. zasedání kontrolního vý-
boru dne 25. 11. 2009, přednesenou
předsedou výboru p. JUDr. Ladislavem
Svobodou.
12:0:0.

17/380 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm. c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění, Rozpočtovou změnu č.
3/2009. Rozpočtovou změnou č. 3/2009
dojde ke změně na straně příjmů na
22 309 600 Kč a na straně výdajů na
27 919 500 Kč, financování (přebytek hos-
podaření z minulých let) 5 609 900 Kč.
12:0:0.

17/381 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Rozpočtové provizorium na
rok 2010.
12:0:0.

17/382 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy mezi Sdru-
žením měst a obcí povodí Ondřejnice IČ:
60045701, se sídlem v Brušperku, K Ná-
městí 22, 739 44, Brušperk, zastoupené
Ing. Daliborem Dvořákem, předsedou
sdružení, Ing. Ivanem Krupnikem, 1. mí-
stopředsedou, Ing. Jiřím Volným, p. Jaro-
slavou Michnovou a KONEKO, spol. s r. o.
Výstavní 2224/8, 709 00 Ostrava – Mari-
ánské Hory, zastoupenou Ing. Oldřichem
Kazdou, jednatelem společnosti, IČ
00577758. Předmětem smlouvy je zhoto-
vení projektové dokumentace pro sta-
vební povolení na akci „Povodí Ondřejni-
ce — odkanalizování obcí Fryčovice a Hu-
kvaldy“ za cenu 4 746 553 Kč vč. DPH.
12:0:0.

17/383 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce podpisem
smlouvy o dílo mezi Sdružením měst
a obcí povodí Ondřejnice a Koneko, spol.
s r. o., na zhotovení projektové dokumen-
tace na akci „Povodí Ondřejnice — odka-
nalizování obcí Fryčovice a Hukvaldy, viz
usnesení č. 17/382.
12:0:0.
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17/389 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje prodej pozemku parc. č.
394/12 o výměře 440 m2 na k. ú. Sklenov,
manželům Mgr. Věře Holubové a MUDr.
Petru Holubovi, Hukvaldy 170, za cenu 40
Kč/m2, + náklady spojené s převodem
nemovitosti.
12:0:0.

17/390 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje prodej pozemku parc.č. 410/18
o výměře 842 m2 na k. ú. Sklenov, p. Jaro-
slavu Budirskému, Hukvaldy 132, za cenu
75 Kč/m2 + náklady spojené s převodem
nemovitosti.
11:0:0.

17/391 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje prodej pozemku parc. č.
449/16, k. ú. Rychaltice, o výměře 57 m2

za cenu 75 Kč/m2, vč. nákladů souvisejí-
cích s prodejem pozemku, manželům
Petru a Martině Kašpárkovým, F. Čejky
436, 738 02, Frýdek–Místek.
11:0:1

7/392 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí dotace z Programu roz-
voje venkova ČR ve výši 954 044 Kč na
akci „Přestavba garáže na kancelář, klu-
bovnu a skladový prostor v areálu TJ
Sokol Hukvaldy.
12:0:0.

17/393 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření Dohody o poskytnutí
dotace z Programu rozvoje venkova ČR
mezi Obcí Hukvaldy, zastoupenou sta-
rostkou J. Michnovou a Státním zeměděl-
ským intervenčním fondem, Ve Smeč-
kách 33, 110 00 Praha 1, zastoupený Ing.
Pavlem Jarošem, ředitelem, ve výši 954 044
Kč na akci „Přestavba garáže na kancelář,
klubovnu a skladový prostor v areálu TJ
Sokol Hukvaldy“.
12:0:0.

17/394 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce podpisem Do-
hody o poskytnutí dotace z Programu roz-
voje venkova ČR, viz usnesení č. 17/393. 
12:0:0.

17/384 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření Smlouvy o spolupráci
mezi Obcí Hukvaldy, zastoupenou sta-
rostkou p. J. Michnovou a městy Kopřiv-
nice, zastoupené starostou Ing. Josefem
Jalůvkou, Příbor, zastoupené starostou
Ing. Milanem Strakošem a Štramberk, za-
stoupené starostkou Věrou Michnovou na
úpravu podmínek spolupráce při rozvoji
cestovního ruchu na území smluvních
stran a společné propagaci a marketingu
pod hlavičkou „Lašská brána Beskyd“.
12:0:0.

17/385 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku p. J. Michnovou pod-
pisem smlouvy o spolupráci mezi Obcí
Hukvaldy a městy Kopřivnice, Štramberk
a Příbor, viz usnesení 17/384. 
12:0:0.

17/386 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje odložení projednávání smluv
o pronájmu a budoucí kupní smlouvě na
nemovitosti v areálu hukvaldského dvora
mezi Obcí Hukvaldy a manžely Šmírovými. 
12:0:0.

17/387 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr budoucího prodeje ne-
movitostí — objekt č. p. 110, postavený
na pozemku parc. č. 142/6 — zastavěná
plocha a nádvoří a pozemek parc. č.
142/6 — zastavěná plocha a nádvoří o vý-
měře 45m2, dále objekt bez č. p. zeměděl-
ská usedlost, postavený na pozemku
parc. č. 142/1 — zastavěná plocha a ná-
dvoří a pozemek parc. č. 142/1 — zasta-
věná plocha a nádvoří o výměře 4237 m2,
a dále pozemek parc. č. 356/2 — ostatní
plocha, manipulační plocha o výměře
537 m2, na k. ú. Sklenov. 
8:4:1.

17/388 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje prodej pozemku parc. č.
740/37 na k. ú. Sklenov o výměře 77 m2

manželům PhDr. Janu Veselému a MUDr.
Taťáně Veselé, Žoluděvova 3, Ostrava 3 za
cenu 100 Kč/m2, + náklady spojené s pře-
vodem nemovitosti.
11:0:0.
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17/395 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Obecně závaznou vyhlášku
obce Hukvaldy č. 4/2009 o systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, vyu-
žívání a odstraňování komunálních od-
padů a systému nakládání se stavebním
odpadem na území obce Hukvaldy,
s účinností od 1. 1. 2010. 
11:0:0.

17/396 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č.
3/2009 o místním poplatku za provoz
systému shromažďování, sběru, přepravy,
třídění, využívání a odstraňování komu-
nálních odpadu, s účinností od 1. 1. 2010.
11:1:0.

17/397 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu p. starostky o čin-
nosti Rady obce za období od 29. 9. 2009
do 1. 12. 2009.
12:0:0.

17/398 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje odepsání pohledávky za man-
žely Libuši a Tomášem Cihlářovými,
bytem Boleslavská 171, 294 42 Luštěnice
ve výši dlužné částky 11 538 Kč a poplat-
ků z prodlení 33 084 Kč. 
11:0:1.

17/399 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci p.místostaros-
ty o hospodaření v obecních lesích.
12:0:0.

17/400 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci p. místosta-
rosty o možnosti zřízení sběrného dvora
v obci Hukvaldy.
12:0:0.

17/401 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí dopis — poděkování od
Společnosti Sigmunda Freuda v Příboře,
za finanční podporu videosnímku
„Z listů důvěrných“, zaslaný p. Mgr. Marií
Šupovou. 
12:0:0. 

17/402 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
prohlašuje, že podporuje záměr realiza-

ce projektu „Realizace komplexních
opatření v objektu ZŠ a MŠ v Hukvaldech
za účelem dosažení úspor energie, vč. fi-
nancování projektu. 
12:0:0.

17/403 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci p.místostaros-
ty o možnosti podat žádost o dotaci
z Moravskoslezského kraje na rekon-
strukci lávky a úpravu prostoru u lávky
v Rychalticích (Bůžek—Konečný).
12:0:0.

17/404 — Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje navýšení poplatků za kabelo-
vou televizi OIIS Hukvaldy, s účinností od
1. 1. 2010: nabídka mini 80 Kč, základní
170 Kč, filmová 430 Kč. 
8:0:2.
V Hukvaldech 1. 12. 2009

Jaroslava Michnová Bc. Lukáš Strakoš
starostka místostarosta

Navýšení ceny za
kabelovou televizi
s účinností od 1. ledna 2010

Rada obce Hukvaldy na své 59. schůzi
rozhodla o zvýšení ceny za kabelovou te-
levizi s účinností od 1. ledna 2010.

MINI 80 Kč měsíčně
ZÁKLADNÍ 170 Kč měsíčně
FILMOVÁ 430 Kč měsíčně
Ceny jsou včetně DPH.

Schváleno Radou obce Hukvaldy dne
25. 11. 2009.

Jaroslava Michnová, starostka



Hukvaldsk˘ obãasník

10

Oznámení o změně
ceny vodného
a stočného
od 1. 1. 2010

Dne 27. 11. 2009 schválilo představen-
stvo společnosti SmVak Ostrava a. s.,
ceny vody pitné a odvedené pro rok 2010.

Na základě usnesení představenstva
akciové společnosti byly v souladu s plat-
nou legislativou schváleny nové ceny
vodného a stočného s účinností od 1.
ledna 2010 takto:

Cena v Kč/m3

Voda pitná (vodné)
27,91 Kč/m3 (bez DPH)
30,70 Kč/m3 (vč. 10 % DPH)

Voda odvedená (stočné)
24,71 Kč/m3 (bez DPH)
27,18 Kč/m3 (vč. 10 % DPH)

Nové ceny budou uplatněny vůči
našim odběratelům po prvním odečtu
měřidel následujícím po 1. lednu 2010,
popřípadě bude postupováno dle uza-
vřených smluvních vztahů mezi odběra-
telem a dodavatelem.

Ing. Albín Dobeš, Ph. D.,
ekonomický ředitel

Stavba silnice I/48 —
Rychaltice —
Frýdek–Místek
informace o zahájení stavby

Vážení spoluobčané,
v říjnu letošního roku byly zahájeny

přípravné práce na stavbě silnice I/48,
konkrétně, úseku Rychaltice — křižovat-
ka ve směru na Frýdek–Místek. Ve středu
dne 2. 12. 2009 byla stavba silnice I/48

Rychaltice — Frýdek–Místek slavnostně
zahájena a proveden první výkop. Pova-
žuji za důležité seznámit Vás alespoň
rámcově s tím, co nás v rámci stavby čeká
a s čím se budeme muset minimálně 2—
3 roky vyrovnat. 

Na základě jednání se zástupci společ-
nosti SKANSKA, postupuji dopis hlavní-
ho stavbyvedoucího Ing. Jiřího Kučery, se
základním popisem vedení trasy a uve-
dením kontaktu pro případné řešení Va-
šich podnětů a připomínek. O průběhu
stavby budete pravidelně informováni.
V případě potřeby mě neváhejte okamži-
tě kontaktovat.

Jaroslava Michnová, starostka

Sdružení pro stavbu silnice R48
Rychaltice — Frýdek–Místek

Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych Vám představil stav-

bu silnice — R 48 Rychaltice — Frý-
dek–Místek, která byla zahájena 8. 10.
2009 přípravnými pracemi a její ukonče-
ní by mělo proběhnout 10/2012. 

Objednatelem této stavby je Ředitelství
silnic a dálnic ČR. Zhotovitelem je Sdru-
žení R 48 Rychaltice — Frýdek–Místek.
Vedoucím členem Sdružení je firma
Skanska DS a. s., dalšími partnery ve
Sdružení je firma ODS Dopravní stavby
Ostrava a. s. a Metrostav a. s.

Tato stavba začíná za mostním objek-
tem přes Ondřejnici a silnici II/486 v Ry-
chalticích a rozprostírá na katastrálních
územích Rychaltice, Fričovice, Chlebovi-
ce, Lysůvky a Místek. Jedná se o rekon-
strukci stávající komunikace I/48 na
čtyřpruh. Kromě šířkového uspořádání
silnice I/48 v oblasti Rychaltic řeší stavba
i mimoúrovňové napojení silnice II/486
(jižní větev v poloze současného úrovňo-
vého napojení silnice II/486, severní
větev v odtažené poloze od obytné zá-
stavby), obsluhu přilehého území (napo-
jení Krnalovic) a zachování obsluhy ob-
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jektů (příjezdové komunikace ). Přibližně
od 16,4 km je silnice vedena v nové trase,
tj. mimo stávající silnici I/48. Pro přiblí-
žení, asi 100 m za motorestem Hroch se
nová trasa odklání vlevo od stávající I/48.
Nová trasa prochází polními pozemky, na
kterých křižuje drobné vodoteče, prochá-
zí úzkou prolukou v obytné zástavbě
místní části Chlebovice, kde přechází po
mostním objektu na silnici III/4848. Za
Chlebovicemi je vedena dále po polních
pozemcích, křižující další vodoteče
a místní komunikaci s chodníkem. Zhru-
ba od 19 do 20 km vede nová trasa opět
po polních pozemcích prolukami mezi
obytnou zástavbou Frýdku–Místku — Ze-
linkovice a Frýdku–Místku — Lysůvky. Prů-
chod Lysůvkami je řešen hloubeným tune-
lem dlouhým 160 m s technologií milán-
ských stěn. Po dobu výstavby bude místní
komunikace přerušena, po ukončení stav-
by bude komunikace zpětně napojena. Na
konci stavby je navrženo dočasné úrovňo-
vé napojení na stávající silnici I/48 ve
směru Frýdek–Místek, před stávající obou-
strannou benzínovou pumpou.

Z důvodu zachování možnosti použití
nezpoplatňované komunikace je součas-
ně s rychlostní komunikací řešena do-
provodná komunikace. Tato doprovodná
komunikace se napojuje v Rychalticích
— severně na komunikaci II/486. Od
místa připojení severní rampy vede do-
provodná komunikace souběžně s navr-
hovanou trasou silnice I/48 asi po 1,8 km,
dále pokračuje kolem motorestu a od 2,2
km opět souběžně s trasou I/48. Mostem
v km 2,898 přechází doprovodná komu-
nikace přes nově navrhovanou silnici
I/48 a v km 3,089 dochází k napojení na
původní silnici I/48. Stavba zároveň řeší
i potřebnou protihlukovou ochranu při-
lehlých objektů v jejím okolí.

Tolik několik rize technických informa-
cí týkajících se výstavby R 48 Rychaltice
— Frýdek–Místek.

Naše firma má již dlouhodobé a bohaté
zkušenosti s výstavbou podobných linio-
vých staveb a ví, že stavba není jen vaku-
ově ohraničeným prostorem, kde probíhá

stavební činnost, ale je to živé těleso,
které se nachází v území, kde bydlí, pra-
cují, pohybují a odpočívají lidé, kterých se
čilý stavební ruch přímo či nepřímo do-
tkne, mají všechny tyto tři firmy, ať už
Skanska, ODS Dopravní stavby Ostrava
nebo Metrostav ve své firemní kultuře
dobře propracovanou enviromentální
politiku a plán ochrany životního prostře-
dí zpracovaný přímo pro tuto stavbu.
V něm se zavazují vybudovat výjezdy ze
stavebních cest na veřejné komunikace
s oklepovými plochami, čistit komunika-
ce, zabraňovat hlučnosti, prašnosti a úka-
pům a předcházet veškerým haváriím.
A i když se všichni stavbyvedoucí budou
opravdu velmi snažit, může se stát, že
tyto mechanismy znečistí přilehlé komu-
nikace a je někdy skutečně fyzicky i tech-
nicky nemožné, vyčistit komunikaci oka-
mžitě po stavební činnosti. Proto bych
chtěl požádat a poprosit všechny dotčené
obyvatele o velkou shovívavost a trpěli-
vost při výstavbě, kde bude jistě zvýšen
pohyb lidí, aut, strojů a mechanismů.

A pokud by jste i přes veškerou naši
snahu, jako občané této dotčené lokality
cítili některé nepravosti, které by se vám
nelíbily, nebojte se přijít na ředitelství
stavby do Fričovic, kde můžeme v klidu
vyřešit vaše stížnosti a věřte, že je umíme
řešit. Pro tyto účely budou dány na obecní
úřady a osadní výbory kontaktní údaje na-
šich pracovníků, kteří budou pověřeni ře-
šením těchto záležitostí. Předpokládáme,
že tito pracovníci budou k dispozici od za-
čátku roku 2010. Do té doby můžete své
dotazy a připomínky posílat elektronicky
na adresu: iva.smickova@skanska.cz.

V současné době se pracuje na přípra-
vě pro zahájení vlastních prací, které zač-
nou v příštím roce. Do konce letošního
roku 2009 bude probíhat zřízení vytyčo-
vací sítě, vytyčování trvalých a dočasných
záborů, kácení stromů a demolice objek-
tů podle stavebního povolení. Dále bude
probíhat odsouhlasení plánu hospodaře-
ní s ornicemi, odsouhlasení přístupových
komunikací do hlavní trasy a pokračová-
ní v projektování realizační dokumenta-
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ce stavby. Za předpokladu příznivých kli-
matických podmínek bychom v zimním
období rádi zahájili založení některých
mostních objektů , skrývky ornic a pře-
ložky inženýrských sítí. 

V průběhu zimního období budou
upřesněny postupy prací a dořešeny ně-
které technické záležitosti tak, abychom
Vám byli schopni na začátku stavební se-
zony roku 2010 podat další informace. 

Za 3 roky vám zde bude stát nová, krás-
ně zrekonstruovaná komunikace, která
bude řešit nejen snadnější průjezd do-
pravy vaší oblastí, její odhlučnění ale
hlavně zvýšení bezpečnosti, a to si mys-
lím, že stojí za trochu trpělivosti a shoví-
vavosti. 

S pozdravem
Ing. Jiří Kučera

Hlavní stavbyvedoucí R 48
Rychaltice — Frýdek–Místek

UPOZORNĚNÍ
PRO OSVČ

Nařízením vlády č. 339/2009 se s plat-
ností od 1. 1. 2010 mění minimální mě-
síční výše pojistného z částky 1 590 Kč na
částku 1 601 Kč.

Maximální vyměřovací základ v r. 2010
činí 1 707 048 Kč, maximální záloha na
pojistné je stanovena na 19 205 Kč. 

ZZZZ     nnnn aaaa šššš iiii cccc hhhh     šššš kkkk oooo llll

Plánované akce ve společenském sále
Základní školy a Mateřské školy Leoše
Janáčka Hukvaldy, příspěvková organizace
leden 2010 — červen 2010

Termín Akce Kontaktní osoba
16. 1. 2010 Myslivecký ples Vladimír Koza

František Sobotík
22. 1. 2010 Ples ODS — koná se v hotelu Hukvaldy Pavel Bernatský
30. 1. 2010 Ples TJ Sokol Hukvaldy Ing. Martin Cváček
6. 2. 2010 Maškarní karneval mateřské školy a 1. st. ZŠ PaedDr. Vladimíra

Nevludová
12. 2. 2010 Pochovávání basy — SDH Rychaltice Petr Domčík
13. 2. 2010 Pochovávání basy — SDH Rychaltice Petr Domčík
12. 3. 2010 Ples SDH Hukvaldy Ladislav Strakoš

Bc. Lukáš Strakoš
26. 3. 2010 Rodičovský večírek Ing. Martin Dryják

Mgr. Alena Lévová
17. 4. 2010 Turistický večírek Jiří Strakoš
14. 5.—23. 5. 2010 Výstava loveckých trofejí Milan Koutný
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29. 5.—30. 5. 2010 Trinity párty — akce křesťanské mládeže Mgr. Dariusz Jedrzejski
5. 6. 2010 Den dětí (II. ročník Mejdanu za školou). Akce se Ing. Martin Dryják

bude konat u školy, v sále pouze v případě Mgr. Alena Lévová
nepříznivého počasí. 

Jedná se o akce dosud nahlášeny. Může dojít ke změnám termínů, zodpovědných
osob a určitě dojde k nahlášení dalších pronájmů ve společenském sále.

Divadelního představení a výchovných koncertů pro žáky v dopoledních hodinách
se mohou zúčastnit i občané.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Školní a mimoškolní
akce Základní školy
a Mateřské školy
Leoše Janáčka
Hukvaldy
září — prosinec 2009

Veškeré akce pro žáky jsou v souladu se
školním vzdělávacím programem
„Držím se kořenů života a rostu“. 

Školní rok 2009/2010 byl zahájen 1.září
2009 před budovou školy. Paní starostka
ve svém projevu přislíbila, že se Obec
bude zabývat možnostmi získání dotace
na zateplení budovy školy a výměnu
oken. Tato záležitost je v kompetenci zři-
zovatele školy, tedy Obce. 

Již 14. 9. 2009 se pro žáky 1. a 5. ročníku
uskutečnila přednáška RENARKONU na
téma prevence sociálně patologických
jevů. Tento projekt je přizpůsoben věku
žáků tak, aby se seznámili s nástrahami
drog a jiných druhů závislostí. 

16. 9. 2009 proběhlo každoroční setkání
s rodiči ve společenském sále školy, kde ob-
drželi Zpravodaj na školní rok 2009/2010
a byli seznámeni s organizačními záleži-
tostmi školy v novém školním roce.

V pátek 18. 9. 2009 se uskutečnila další
část projektu environmentální výchovy
„S vílami húkalkami ni enem za ukvald-
skú vodú“. Výsledky svých pozorování,

měření a poznatků děti prezentovaly na
konferenci, která se konala 16. 11. 2009
ve společenském sále školy. Monitorova-
cí zpráva bude uvedena v příštím čísle
Hukvaldského Občasníku, protože sou-
částí dotace je i prezentace projektu.
V nejbližší době pak bude uvedeno v ka-
belové televizi DVD, které je také součás-
tí dotace a mapuje celý průběh téměř ce-
loročního projektu. 

21. 9. 2009 školská rada schválila výroč-
ní zprávu o činnosti ZŠ a MŠ L. Janáčka
Hukvaldy za školní rok 2008/2009 a úpra-
vu Školního řádu. Školní řád a Výroční
zpráva jsou umístěny na veřejně přístup-
ném místě, a to na nástěnce v přízemí
školy. Školní vzdělávací program pak na
webových stránkách školy www.zshu-
kvaldy.cz.

22. 9. 2009 se na hřišti školy konala
v rámci environmentální výchovy a pří-
rodopisu ukázka práce s dravými ptáky. 

O víkendu 25.—27. 9. byla škola prona-
jata folklornímu souboru Grúnik.

16. 10. 2009 se žáci zúčastnili v sále
školy výchovného koncertu, kde se před-
stavili operní zpěváci z Národního diva-
dla moravskoslezského, kteří provedli
žáky známými i méně známými operami
i operetami. 

23. 10. 2009 to bylo divadelní předsta-
vení Červená Karkulka. 

27. 10. 2009 se konal každoroční lampi-
ónový průvod s ohňostrojem.

28. 10. — 30. 10. 2009 se zaměstnanci
školy zúčastnili společného pobytu v hote-
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lu Relax v Rožnově pod Radhoštěm, hraze-
ného z Fondu kulturních a sociálních po-
třeb. Tento zájezd má vždy pozitivní vliv na
prohlubování vztahů v kolektivu zaměst-
nanců a je kolektivem využíván a oblíben.

2. 11. 2009 byla zahájena série preven-
tivních akcí pro žáky 2. ročníku, která pro-
bíhá ve spolupráci s Policií ČR Palkovice. 

Víkend 6. 11. — 8. 11. 2009 byla celá
škola včetně společenského sálu prona-
jata na Skautský seminář.

10. 11. 2009 se konala čtvrtletní peda-
gogická rada a pohovory s rodiči.

18. 11. 2009 opět preventivní program
RENARKONU pro 1. a 5. ročník.

19. 11. 2009 školská rada.
20. 11. 2009 se konal ve společenském

sále Mikulášský večírek. 
27. 11. — 29. 11. 2009 pronájem prostor

školy neziskové organizaci YMCA Ostrava.
V sobotu 5. 12. 2009 jsme se vydali na

Hůrky hledat Mikuláše a čerty. Opravdu
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tam byli a děti dostaly čokoládové figur-
ky. Vzhledem k uzavření mateřské školy
a chřipkové epidemii se akce zúčastnily
pouze dvě rodiny. Děkuji Klubu českých
turistů Hukvaldy, kteří pro školu letošní
druhý ročník připravili. Hlavně Mikuláši
Slávkovi Kovalovi. 

15. 12. 2009 se bude konat tradiční Vá-
noční akademie a setkání s bývalými za-
městnanci školy — seniory. 16. 12. 2009
pak žáci ve společenském sále školy
zhlédnou Kouzelné divadlo. Ve středu 23.
12. 2009 pak budou zahájeny vánoční
prázdniny. Děti se vrátí do školy v pondě-
lí 4. 1. 2010.

Dále se v tomto období také konaly sou-
těže mimo školu — florbal, fotbal, přespol-
ní běh, ping pong, soutěž v ZOO Ostrava
a další. Proběhl také týden šetření vodou.
Žáci z 1. st. jezdili do Fryčovic na plavecký
výcvik. Konaly se schůzky Sdružení rodičů.
Ve velké míře probíhá také další vzdělává-
ní učitelů, hlavně o sobotách. 

Vážení občané, spolupracovníci a příz-
nivci školy, přeji vám, jménem všech za-
městnanců školy, klidné a příjemné pro-
žití vánočních svátků, v roce příštím pak
hodně zdraví, osobních i pracovních ús-
pěchů a v rodinách sílu při vytváření
harmonického, klidného a podnětného
zázemí pro děti.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Evropská Unie a my
Národní ústav dalšího vzdělávání pe-

dagogických pracovníků v Ostravě získal
od Evropského parlamentu dotaci na
vzdělávací zájezd pro učitele a ředitele
škol Moravskoslezského a Olomouckého
kraje. Zájezd se konal ve dnech 1.—5. 11.
2009. Každý účastník je povinen získané
informace prezentovat (na nástěnce ve
škole, besedě se žáky, článkem v místním
tisku apod). 

V neděli 1. 11. jsme v 6.00 hod. odjíždě-
li z Ostravy směrem na západ do SRN

a do Štrasburku, kde jsme absolvovali ve-
černí prohlídku metropole Alsaska.
Druhý den jsme začínali přednáškou
v angličtině v Radě Evropy a zvenčí si
prohlédli areál Evropského parlamentu.
Na přednášce nám byly vysvětleny
všechny historické souvislosti i proble-
matika stěhování europoslanců na jed-
nání Brusel — Štrasburk. V centru města
jsme pak dokončili prohlídku a ve 13.00
hod. odjeli do Lucemburska. Společně
jsme se prošli městem a projeli kolem
sídel dalších evropských institucí na Kir-
chbergu. Velmi na mne zapůsobila ka-
tedrála Notre Dame v Lucembursku
s hrobem Jana Lucemburského a se
spoustou svíček v souvislosti s Památkou
zesnulých. Na nás všechny dýchla česká
historie. Ve večerních hodinách jsme od-
jížděli do Bruselu. Další dva dny jsme se
zúčastnili přednášek pracovníků jednot-
livých institucí, kde nám byly objasňová-
ny funkce a význam jednotlivých orgánů
EU. V Radě Evropské unie nám přiblížil
její fungování pan Ježek, v Evropské ko-
misi jsme dostali nové informace o dota-
cích EU do školství, které nám podali
Dušan Šandor a Kateřina Kapounová, ná-
sledovala návštěva Minieuropy a Atomia.
Ve středu nás v Evropském parlamentu
přivítal europoslanec Ing. Evžen Toše-
novský a na půdě Evropského hospodář-
ského a sociálního výboru nás pak se-
známil s jeho činností Josef Zbořil, kon-
zultant v oblasti průmyslu papíru a celu-
lózy, vedení podniků a životního prostře-
dí, člen představenstva Svazu průmyslu
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a dopravy České republiky. Večer jsme se
ještě po cestě stavili na návštěvě největší-
ho belgického univerzitního města Lovaň.
Zpět do ČR jsme jeli celou noc a v Ostravě
jsme byli ve čtvrtek ve 13.00 hod. Shodli
jsme se, že brzy zapomeneme na nabitý
program a únavu a budeme si pamatovat
spoustu nových informací a zážitků.

Evropská unie není federace jako USA,
není pouze organizací pro spolupráci
mezi vládami jako OSN. Je ve své podsta-
tě jedinečná. Země, které tvoří EU (její
„členské státy“) zůstávají nezávislými su-
verénními národy, spojují však svoji su-
verenitu, aby získaly sílu a světový vliv,
který by žádný z nich sám mít nemohl.

Štrasburk
Rada Evropy (Council of Europe) —

lidská práva, demokracie, právní stát.
Cílem Rady Evropy je ochrana lidských
práv, demokracie a zákonnosti.

Generální tajemník: Thorbjorn Jagland

Orgány a instituce EU — Brusel
Rada Evropské unie (Rada ministrů) —

(The Council of the European Union) —
je hlavní rozhodovací institucí EU. Stejně
jako Evropský parlament byla i rada zříze-
na v padesátých letech zakládajícími
smlouvami. 6. velvyslankyní ČR při EU je
Milena Vicenová. Jednotlivé země se
v předsednictví střídají po půl roce.

Evropský parlament — (The European
Parliament) — zastupuje občany a je jimi
přímo volen. Hraje aktivní úlohu při tvor-
bě právních předpisů, které mají dopad
na každodenní život občanů Unie, např.
v oblasti ochrany životního prostředí,
práv spotřebitelů, rovných příležitostí,
dopravy a volného pohybu pracovníků,
kapitálu, služeb a zboží. Parlament má
společně s Radou pravomoc rozhodovat
o ročním rozpočtu EU.

V Evropském parlamentu je zastoupe-
no 27 členských zemí, 736 poslanců
a texty jsou překládány do 23 jazyků.

Počet poslanců za ČR — 9 ODS, 2 KDU
– ČSL, 7 ČSSD, 4 KSČM.

Předseda: Jerzy Buzek

Evropská komise — (The European
Commission) — usiluje o obranu zájmů
EU jako celku. 

President: José Manuel Barroso

Velmi důležitou roli hrají také dvě další
instituce: 

Soudní dvůr — dohlíží na dodržování
evropského práva

Účetní dvůr — kontroluje financování
činnosti EU

Kromě svých institucí má EU ještě ně-
kolik dalších orgánů se specifickými
úkoly:

Evropský hospodářský a sociální
výbor — zastupuje jak občanskou spo-
lečnost, tak zaměstnavatele a zaměst-
nance.

Výbor regionů — zastupuje orgány re-
gionálních a místních samospráv.

Evropská investiční banka — financuje
investiční projekty EU a pomáhá malým
a středně velkým podnikům prostřednic-
tvím Evropského investičního fondu.

Evropská centrální banka — odpovídá
za evropskou měnovou politiku.

Evropský veřejný ochránce práv —
prošetřuje stížnosti na administrativní
nedostatky institucí a orgánů EU.

Evropský inspektor ochrany údajů —
chrání soukromí osobních údajů občanů.

Úřad pro úřední tisky Evropských spo-
lečenství — uveřejňuje informace o EU.

Evropský úřad pro výběr personálu —
provádí nábor pracovníků pro instituce
a ostatní orgány EU.

Evropská správní škola — zajištění za-
městnancům EU vzdělávání v některých
konkrétních oblastech.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy
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Sobotní odpoledne
plné sportu, dobré
nálady a hlavně
legrace

Poděkování patří paní učitelce Maruš-
ce Škvárové a paní učitelce Radce Křen-
kové za krásné sobotní odpoledne.

Paní učitelky připravily dětem a jejich
rodičům netradiční tělocvičnu plnou
sportovních nástrah. Rodiče, kteří se zú-
častnili, nám určitě dají za pravdu, že pro
děti opičí dráha či obratnost nebyla
žádná překážka. Rodiče zvládali připra-
vené „nástrahy“ s naprostou lehkostí.
Pravda, nešlo nám to tak jako našim
dětem, které propluly mezi překážkami
tak bravůrně, že jsme jen koukali, ale mu-
síme přiznat, že jsme se také hodně sna-
žili. Slalom, žebřiny, ručkování… co vám
budeme povídat, děti byly prostě lepší.

A vrcholem bylo, že v soutěžním přeta-
hováníí lana nás děti dokonce porazily!

Pro Vás, milí rodičové, kteří jste nebyli
v sobotu 17. října 2009 se svými dětmi
procvičit si své tělo v tělocvičně základní
školy, připravily paní učitelky na www.zs-
hukvaldy.cz galerii fotografií z této skvělé
akce. Mrkněte a těšte se spolu s námi na
další akci.

Andrea Fajkusová, Miriam Gřesová,
členky SRPŠ

Jak to chodí jinde
V půlce měsíce října jsem dostala mož-

nost účastnit se tématické exkurze na
téma
Školní stravování v zemích EU 

Přesunula jsem se do Brna, kde jsme
nastoupili do autobusu a vydali se na
dlouhou cestu do slunné Itálie. Plný au-

tobus vedoucích školních jídelen dával
tušit, o čem se bude cestou diskutovat. Po
dlouhé a únavné cestě jsme se konečně
mohli ubytovat v krásném mořském leto-
visku Lináno. Zde jsme strávili jednu noc
a přesouvali se ráno do Říma. Toto staro-
bylé město bylo cílem naší cesty. 

V roce 2001 si představitelé magistrátu
uvědomili, že počet dětí, které se ne-
správně stravují je tak velký, že by bylo
třeba s tím něco dělat. Proto se vytvořila
skupina lidí, kteří začali sbírat zkušenos-
ti o správné výživě. Město Řím vydává
denně 150 000 obědů, které jsou vydává-
ny ve školách. Základem školního stravo-
vání jsou bio potraviny, které jsou neza-
stupitelné ve stravě dětí. Magistrát se
plně stará o veškerou agendu, která se
týká školního stravování. Najímá bio
farmy a firmy, které jsou ochotny vařit
podle norem EU. Když srovnáme způsob
vaření a technologické vybavení zjistíme,
že to děláme všichni stejně. Rozdíl však
uvidíme v okamžiku, kdy se zaměříme na
způsob realizace a prosazení zásad zdra-
vé výživy. Prioritou není nakrmení dítěte,
ale zajištění zdravého stravování. Děti
chodí na školní stravování povinně a ne-
mají možnost jiné stravy, než té školní.
I dopolední svačiny jsou sestaveny podle
norem a dítě je musí povinně odebírat.
Rodiny, které nemají finance na stravu,
mají úlevu a plně to za ně hradí magist-
rát. Největší váha kontroly ve škole leží na
učitelích, kteří chodí na obědy povinně,
ale zdarma a plně mají na starosti kon-
trolu toho, co děti jedí. Při obědě sedí
v čele stolu učitel a dohlíží na stravování.
Samozřejmě že i Italové se potýkají s ne-
chutí dětí jíst zeleninu, ale s dětmi a rodi-
či nikdo nediskutuje o tom, co budou jíst.
Specialista na výživu sestaví jídelníček na
9 týdnů dopředu a kontrolní orgány kon-
trolují jeho dodržování. Možnost kontro-
ly tady mají různé skupiny lidí. V prvé
řadě je to magistrát, poté hygienik, rodi-
če, ale i policie. Kdokoliv z těchto složek
může zavolat policii a při sebemenším
porušení pravidel stravování je vedení
kuchyně předvoláno na stanici a musí
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vysvětlovat. Netvrdím, že tak tvrdý po-
stup mě nějak nadchl, ale možnost dělat
svou práci a mít plnou podporu zřizova-
tele mě osobně přímo fascinovala. V na-
šich podmínkách totiž došlo k trestuhod-
nému znehodnocení myšlenky správné-
ho stravování. Tradice školního stravová-
ní v naši zemi je více než 40 let. Za tu
dobu jsme výživové normy dotáhli téměř
k dokonalosti, bohužel snaha dát mož-
nost volby a demokratický přístup v na-
šich podmínkách způsobil téměř anar-
chii. Každý si osvojuje právo diktovat, co
mají kuchařky vařit, jak mají děti živit, ale
nikdo z těchto kritiků školního stravování
nemá ani ponětí o zdravé výživě a výživo-
vých normách. Naši specialisté na výživu
bijí na poplach, všichni víme kolik máme
obézních dětí, ale zkuste ve školní jídelně
nepřidat přílohu, nebo jako nápoj použít
neslazený čaj. Vůbec se nebudu šířit
o tom, co se děje, když je k obědu luštěni-
na nebo ryba. Né děti, ale dospělí u nás
mají na svědomí dětskou cukrovku nebo
zvýšený cholesterol u dětí. 

Jsem ráda, že jsem měla možnost nav-
štívit zemi, ve které se učí podle našich
výživových norem vařit dětem a kde
chtějí tyto normy dodržovat. Navštívili
jsme za ten týden několik školních jíde-
len a ve všech jsme se ujistili o jednom,
děláme to stejně, chceme totéž pro naše
děti, ale u nich to chce stát více než za-
městnanci kuchyní. To je ten hlavní roz-

díl mezi výživou a zdravím dětí v unii
a u nás. Všichni víte že jsem nezdolný
optimista, ale při pohledu na školní jídel-
nu, kde děti sedí za stolem spolu se svým
učitelem a společně se učí zdravě jíst, mě
naplňuje skepsí, že náš čas na něco
správného je dávno pryč. Český člověk
pasoval školní jídelnu na vývařovnu,
která má nakrmit děti zaměstnaných ro-
dičů, ale bez jakýchkoliv pravidel. Proto
se domnívám, že to, co u nás fungovalo,
budeme za 10 let přebírat draze z ciziny
a oni nás budou učit tomu, co před lety
převzali od nás. V závěru jsem chtěla po-
dotknout, že pokud nám na našich dě-
tech záleží, musíme rychle najít zdravý
selský rozum a začít opět tam, kde jsme
byli před příchodem demokracie do na-
šich škol.

Kapsiová Ivana, vedoucí školní jídelny

Další díl o školním stravování v příštím
čísle občasníku

PODĚKOVÁNÍ
Marie Hodinářová děkuje sponzorům

— panu ing. L. Drlíkovi, Oralovi, Struzia-
kovi, kteří zakoupili dětem mateřské
školy Hukvaldy k vánocům hračky a počí-
tač.

KKKKuuuu llll tttt uuuu rrrr aaaa

Březost našich dvou
slonic potvrzena!

Jak jsme vás již informovali, proběhlo
v druhé polovině měsíce června tohoto
roku úspěšné seznamování našich slonic
s novým samcem Calvinem (23 let). 

Během tohoto seznamování došlo
k páření se dvěma z našich samic — sa-

micí Johti (42 let) a Vishesh (12 let). Nej-
starší ze samic Suseela (48 let) je na roz-
množování již příliš stará a pokusů o re-
produkci se neúčastní. Právě v těchto
dnech jsme obdrželi potvrzení o březosti
obou samic. Březost se stanovuje na zá-
kladě zjišťování hladiny progesteronu
(samicím byla každý týden odebírána
moč a odesílána k průzkumu) a protože
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jeho hladina neklesla ani po 16 týdnech,
je březost velmi pravděpodobná.

Přesto si na případná slůňata (sloni
rodí vždy jedno) budeme muset ještě
delší dobu počkat, neboť průměrná délka
březosti je u slonů okolo 22 měsíců.
V každém případě má ostravská zoo vel-
kou naději získat v chovu slonů primát,
neboť se takovýto úspěch v žádné z čes-
kých nebo slovenských zoologických za-
hrad doposud nezdařil.

Šárka Bartáková
Zoologická zahrada Ostrava, p.o.
Oddělení pro kontakt s veřejností

tel.: 596 241 269
email: bartakova@zoo-ostrava.cz

Tříkrálová sbírka
Letošní zimu již podesáté vyjdou do ulic skupinky tříkrálových koledníků, aby při-

nesli lidem radostnou zvěst vánočních svátků a přitom poprosili o dar na pomoc
lidem v nouzi a o dar na podporu činnosti ošetřovatelské a pečovatelské služby. Dob-
ročinná akce Charity Česká republika se uskuteční od 1. do 14. ledna 2010. Kolední-
kům můžete přispět do zapečetěných pokladniček drobnou i větší částkou. Přispět
můžete také přímo na účet SČKCH č. 369-369369369/0800 v. s. 777. Vedoucí kolední-
ků budou mít u sebe platný občanský průkaz a viditelně nošenou průkazku, která je
plnou mocí ke koledování.

Charita Vám všem již nyní děkuje za podporu a jakýkoliv, třeba i sebemenší dar. Po-
mozte nám pomáhat.
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Kalendář
turistických akcí KČT
Hukvaldy 2010
Termíny jarního a podzimního pochodu 
„Po zarostlém chodníčku“
— jarní 8. 5. 2010 
— podzimní 23. 10. 2010 

„Novoroční výstup na Kubánkov“
— 1. 1. 2010

TJ SOKOL Hukvaldy
Odbor Klubu českých turistů

Vás zve na 

NOVOROČNÍ VÝSTUP
NA KUBÁNKOV

Sraz 1. 1. 2010 v 11 hodin na vrcholu.
Společný odchod hukvaldských turistů

bude v 9.30 hodin z koupaliště. 

Touto akcí se opět připojujeme k akci
ústředí Klubu českých turistů

NOVOROČNÍ ČTYŘLÍSTEK,
při kterém můžete přispět potřebným
a věnovat finanční částku na projekt

KČT na úpravu turistických tras
pro vozíčkáře

Za příspěvek 20 Kč a více obdržíte
odznak čtyřlístku a kartu s prezentací KČT.

V restauraci na koupališti je po návratu
zajištěno občerstvení. 

Tento výstup bude již náš 25!

Závěr sezóny
ve sjezdu
na horských kolech

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych
Vás za celý DH Brutal Team Frýdek–Mís-
tek pozdravil a informoval o výsledcích
teamu, za který závodí i tři naši mladí re-
prezentanti, a to v kategorii hardteil (ko-
lech s neodpruženým zadním kolem). 

Po loňském sbírání zkušeností, ale pře-
sto vynikajících výsledcích: Lukáš Šplí-
chal 8. na mistrovství ČR a 7. v celkovém
pořadí českého poháru, Jiří Matula 13.
a 13., Václav Čajánek 19. a 11. se všichni
tři zúčastnili i letošního mistrovství a zá-
vodů českého poháru, k tomu i závodů
polského poháru a jejich mistrovství.
Kvůli studijním povinnostem v zahraničí
si Vašek zajel jen závody konané na jaře
a přesto byl v konečném hodnocení na
29. místě, Jirka 16. v MČR a 7. v poháru.
Lukáš zazářil. V jeho 17 letech podal vy-
nikající výkon. Byl 5. na MČR, 2. v českém
poháru, 2. v MPLR, 2. v polské části po-
háru Diverse. Myslím si, že tito mladíci
důstojně reprezentovali nejen naši obec,
ale dosáhli skvělých výsledků i v zahrani-
čí, a to i přes zcela nulovou podporu naší
obce. 

Touto cestou bych rád poprosil o shoví-
vavost při trénincích tohoto rychle se
rozvíjejícího sportu, kde nejsou zatím vy-
tvořeny vhodné podmínky, aby mohli být
závodníci v příštích závodech a letech
ještě lepší. Pokud máte zájem o podrob-
nější informace o tomto druhu závodění
a činnosti teamu, pak na internetové ad-
rese www.frsite.wz.cz. Za všechny příz-
nivce downhillu: Libor Šplíchal a Maxmi-
lián Matula.

SSSSpppp oooo llll kkkk yyyy
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Včelaři a zima
Konec roku se kvapem blíží, takže

kolem Silvestra musíme pečlivě očistit
podložky v úlech, aby tam náhodou ne-
zůstaly mrtvolky roztočů z předchozího
léčení. Nejlépe kolem 10. února odebere-
me z podložek spad, který zbavíme mrt-
vých včel. Zbylou měl usušíme a přesype-
me do předtištěného kelímku. Kelímek
uzavřeme papírovým ubrouskem, který
nepropícháváme, ale jen připevníme gu-
mičkou. Přesahující zbytky ubrousku od-
střihneme nůžkami. Takto připravený
vzorek do 13. 2. 2010 odevzdáme jako ob-
vykle na adrese Petr Bujnoch, Dolní Skle-
nov 100. Na vhodném místě zde bude
připevněna krabice pro sběr vzorků. 

Výroční členská schůze je plánovaná
na čtvrtek 18. 3. 2010 v 18.00 hodin
v novém Celospolečenském centru v Ry-
chalticích. Zde budou členové seznáme-
ni s výsledky zimního vyšetření včelstev,
poslechnou si zprávu o hospodaření or-
ganizace v uplynulém roce, zvolíme nový
výbor a také přijmeme základní doku-
menty k činnosti v roce 2010.

Petr Bujnoch

Něco málo z činnosti
SDH Hukvaldy za rok
2009

Rok jsme tradičně začali odpálením
Novoročního ohňostroje u oborní brány.
Dále v lednu proběhla Výroční valná hro-
mada našeho okrsku, která se letos kona-
la v Palkovicích.

Naší první velkou akcí byl hasičský
ples, který se konal v březnu, v sále ZŠ.
Z dalších kulturních akcí mohu jmenovat
další naše již tradiční akce. Mezi ně patří:

stavění a kácení máje, smažení vaječiny,
účast výročích a oslavách okolních sborů
a také účast na oslavách jubileí našich
členů.

Sportovní sezóna pro nás, jako každo-
ročně začala v měsíci květnu, a to účastí
na soutěži 1. kola v požárním sportu,
která se letos konala na Myslíku. Také
jsme se zúčastnili již pátého ročníku Bes-
kydské ligy hasičských pohárových sou-
těží. Je to seriál 12 soutěží, z nichž jsme
jednu také pořádali. Konala se v sobotu 1.
srpna v areálu Myslivecké chaty a hlav-
ním sponzorem byla Frýdecká skládka
a. s. Letošní účast na této naši soutěži
byla velmi vysoká. Zúčastnilo se jí 40
družstev mužů i žen. Kromě této soutěže
jsme se během sezóny zúčastnili ještě asi
12 dalších.

Mimo soutěží jsme se letos podíleli na
likvidaci požáru hospodářské budovy na
Horním Sklenově, asistovali jsme při pá-
lení klestí v lese a již tradičně jsme
během léta odstraňovali naplaveniny
v Mlýnském náhonu, o který se stará
Honza Balcárek, kterému určitě patří
velké poděkování.

Samozřejmě jsme spoustu práce
a hodin odpracovali v průběhu roku
v okolí hasičské zbrojnice a při údržbě
naší techniky. Na hasičárně jsme vyměni-
li vstupní dveře. Z techniky máme k dis-
pozici automobil Avia a dvě požární stří-
kačky. Jednu zásahovou a jednu soutěžní. 

V měsíci říjnu proběhlo v naší obci
i námětové cvičení, jehož úkolem bylo
prověřit schopnost hasičů kozlovického
okrsku zvládnout dálkovou dopravu
vody, kdy se dopravovala voda pomocí 7
hasičských čerpadel od rybníka v Dráž-
kách až do hukvaldského dvora. Hasiči
tuto akci zvládli výborně. Pro ty, kteří se
nemohli zúčastnit této akce osobně, je
možno ji shlédnout na webových strán-
kách obce Hukvaldy.

V letošním roce jsme také zakoupili
motorovou pilu a někteří naši členové se
zúčastnili školení na obsluhu motoro-
vých pil. Také jsme letos od Ministerstva
vnitra České republiky obdrželi 6 souprav
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hasičských zásahových obleků, včetně
obuvi.

V měsíci listopadu byla provedena Ha-
sičským záchranným sborem ve Frýd-
ku–Místku kontrola našeho sboru a ne-
bylo shledáno větších závad.

Naše členská základna se skládá ze 40
členů, z toho je 8 žen. Zásahovou jednot-
ku máme 10 člennou.

Jak již jsem v minulém čísle HO zmiňo-
val, náš největší úspěch je ten, že se nám
konečně po dlouhých letech podařilo ob-
novit práci s mládeži. V současné době
máme družstvo mladých hasičů kteří se
scházejí ve složení: Matěj a Petr Gřesovi,
Jakub a Dalibor Rojíčkovi, Adam Strakoš,
Michal Lednický, Mirek Vašek, Marek Ml-

čoch a Dan Ochman. Tito kluci se letos
zúčastnili i dvou soutěží. Pro oživení pa-
měti Vám je ještě připomenu. V červenci
to byla jejich první pohárová soutěž, a to
v Janovicích. V kategorii mladších žáků
obsadili 6. místo, s časem 33:15 sekund.
Další soutěž, které se naši mladí hasiči
zúčastnili, proběhla v září v Kunčicích
pod Ondřejníkem. Kluci tentokrát soutě-
žili v kategorii starších žáků a obsadili
s výsledným časem 23:16 sekund, 8.
místo z celkového počtu 14 družstev.

Tolik z činnosti SDH Hukvaldy za rok
2009 a dovolte mi, abych Vám popřál
mnoho úspěchů, jak pracovních, tak
i osobních v roce 2010.

Za SDH Hukvaldy Lukáš Strakoš

Pěkné prožití Vánoc a úspěšné vkroče-
ní do roku 2010 přejí všem spoluobča-
nům obce Hukvaldy

členové SDH Hukvaldy

Příjemné prožití Vánočních svátků
a mnoho štěstí a zdraví v roce 2010 přeji
za kandidáty ČSSD

Luděk Žáček a Lukáš Strakoš
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Radostné a požehnané „Vánoce“
a v „Novém roce“ hodně štěstí, zdraví
a osobní pohody přeje 

Výbor MO KDU–ČSL Hukvaldy

Štědrý večer už je tady, sníh se snáší do
zahrady, na stromečku svítí svíčky, vy-
hlížíme andělíčky. Mají sáně s párem
koní, rolničky jim pěkně zvoní. Uhánějí
bílou plání, vezou všechna lidská přání:
pytel štěstí, náruč lásky, žádný stesk
a žádné vrásky. 

Krásné Vánoce
a hodně štěstí v roce
2010 přeje všem
členům i ostatním
občanům výbor
Klubu seniorů
Hukvaldy. 

VÁNOČNÍ
A NOVOROČNÍ
BLAHOPŘÁNÍ

Příjemné a pohodové prožití Vánoč-
ních svátků přeji všem občanům naší
obce, do Nového roku šťastný vstup,
mnoho zdraví a osobních i pracovních
úspěchů.

Pavel Bernatský,
předseda MS ODS Hukvaldy

ZVEME VŠECHNY ZÁJEMCE NA PLES
OBLASTNÍHO SDRUŽENÍ ODS
FRÝDEK–MÍSTEK A MÍSTNÍHO

SDRUŽENÍ ODS HUKVALDY,
KTERÝ SE BUDE KONAT

V PÁTEK 22. 1. 2010 OD 19.00 HOD.
V NOVĚ OTEVŘENÉM HOTELU
HUKVALDY NA HUKVALDECH

POZVÁNKA
NA PLES ODS

K TANCI I POSLECHU BUDE HRÁT
TANEČNÍ SKUPINA METROPOL,
BOHATÁ TOMBOLA, PROGRAM

ZAJIŠTĚN, VSTUPNÉ 200 KČ
VČETNĚ VEČEŘE.

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK
S MÍSTENKAMI PROBĚHNE V SOBOTU

16. 1. 2010 OD 9.00 DO 12.00 HOD.
V KNIHOVNĚ V ZŠLJ

A V ÚTERÝ 19. 1. 2010 V DOBĚ
OD 17.00 DO 18.00 HOD.

OPĚT V KNIHOVNĚ V ZŠLJ
NA SETKÁNÍ S VÁMI SE TĚŠÍ

POŘADATELÉ

ZZZZ     ffff aaaa rrrr nnnn oooo ssss tttt iiii

Vánoční pořad
bohoslužeb 2009
24. 12. Štědrý večer

16.00 — Hájov
20.00 — Rychaltice
22.00 — Hukvaldy

25. 12. Slavnost Narození Páně
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov

26. 12. Svátek sv. Štěpána
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov
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27. 12. Svátek sv. Rodiny Ježíše, Marie
a Josefa
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov

31. 12. Poděkování a prosba o Boži
pomoc do nového roku
15.00 — Hájov
16.00 — Hukvaldy
17.00 — Rychaltice

01. 01. Slavnost Matky Boží, Panny
Marie
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov

Program farnosti
na rok 2010
Termíny:
16. 05. Svatohubertská mše
29. 05. Trynity Party
14. 08. Pouť v Hájově
28. 08. Zahradní slavnost dožínková
26. 09. Krmáš Sklenovský
10. 10. Krmáš Hájovský
17. 10. Krmáš Rychaltický
21. 11. Krmáš Hukvaldský
28. 11. Pouť Ondřejská
05. 12. Pouť v Rychalticích

— kontakt na farnost Rychaltice
P. Dariusz Jedrzejski
tel. 731 625 685
e-mail. rkf.rychaltice@doo.cz
web: www.farnost.rychaltice.cz

SPOLEČENSKÉ
CENTRUM
V RYCHALTICÍCH

Dne 6. prosince bylo slavnostně pože-
hnáno Společenské centrum pro volno-
časové aktivity děti a mládeže. Centrum
požehnal po poutní mši sv. ke ctí sv. Mi-
kuláše biskup ostravsko-opavský F. V.
Lobkowicz. Dvoupodlažní, původně
zchátralé hospodářské stavení po rekon-
strukci, nabízí počítačovou kavárnu, spo-
lečenský sál pro cca 30 lidí a další dvě klu-
bovny pro zájmovou činnost pro cca 30
lidí. To všechno včetně dvou kuchyní
a sociálního zařízení také pro tělesně po-
stižené. Na rekonstrukci objektu a zpro-
voznění centra přispějí peníze z evrop-
ských strukturálních fondů ve výši 7,4 mi-
lionů korun z Regionálního operačního
programu Moravskoslezsko a příspěvek
Obce Hukvaldy ve výši 603 000 Kč. Celko-
vé náklady převyšují 8,5 milionů korun.
Po rekonstrukci se zachovaly některé zají-
mavé architektonické prvky jako dřevěné
trámoví a klenby. Jinak ale budova prošla
kompletní přeměnou, která trvala více
než rok. Po kolaudaci stavby 10. prosince
se naplno otevře zájmu dětí, mládeže
a veřejnosti. Možné zde bude uskutečnit
kroužky pro děti, rodinné oslavy a jiné
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společenská setkání. Chtěl bych prostřed-
nictvím Hukvaldského občasníku pozvat
občany na den otevřených dveří v neděli
20 prosince od 15. hod. Prohledněte si

tuto krásnou budovu, fotodokumentace
stavby a naplánujte už dnes, co by jste zde
chtěli realizovat.

P. Dariusz Jedrzejski, farář 

IIII CCCC     HHHHuuuu kkkk vvvvaaaa llll dddd yyyy     iiii nnnn ffff oooo rrrr mmmm uuuu jjjj eeee

Vítání občánků
7. 11. 2009

Je nám milou povinností přivítat do
svazku obce nové občánky se svými rodiči.

7. listopadu 2009 v 10 hodin proběhlo
v obřadní síni obecního úřadu Hukvaldy
setkání paní starostky Jaroslavy Michno-
vé s 12 novými občánky. Paní starostka
Jaroslava Michnová a pracovnice IC
Magda Tkáčová, uvítaly nové občánky do
života i do svazku obce.

Rodiče svým podpisem do pamětní
knihy, která bude uchována na úřadě pro
příští generace, stvrdili skutečnost o na-
rození dítěte v naší obci. Starostka spo-
lečně se svou zástupkyní předali rodičům
pamětní listy, květiny a pro miminko pol-
štářek a od Poštovní spořitelny malý
dárek.

Malým občánkům zazpívaly děti z ma-
teřské školy. Pro vzpomínku na tyto slav-
nostní chvíle se rodiče tradičně společně
se svými ratolestmi vyfotografovali.
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Věříme, že sada fotografií od pana S.

Fojtíka, kterou každý nový občánek obdr-
žel, bude další milou vzpomínkou na
tento slavnostní okamžik.

Slavnostního vítání občánků dne 7. li-
stopadu 2009 se zúčastnili:

František Josef Zahradník, Tomáš Hora,
Jan Křenek, Jan Fojtík, Petr Ondříček, Ra-
dovan Ševčík, Vendula Niklová, Rozálie
Lyčková, Klára Kozová, Vanesa Jalůvková,
Nela Juřenová a Ema Nyklová.

Všem rodičům, těchto 12 nově uvíta-
ných dětí, blahopřejeme a přejeme touto
cestou hodně lásky, pochopení a štěstí.

Poděkování:
za zpracování DVD patří TV studiu

Sněženka Sedlnice, 742 56, Sedlnice, za
krásné fotky panu Stanislavu Fojtíkovi
z Dolního Sklenova a také dětem mateř-
ské školy za pěkné vystoupení. 

Magda Tkáčová, IC Hukvaldy

EEEE kkkk oooo llll oooo gggg iiii eeee     aaaa     mmmm yyyy

Upozornění — vývoz
popelnic

Přelomem roku 2009/2010 dojde ke
změně v počítání týdnů. Jelikož poslední
týden r. 2009 i první týden r. 2010 je lichý,
bude v roce 2010 vývoz směsného komu-
nálního odpadu v obci Hukvaldy prová-
děn vždy každé sudé pondělí.

Poslední svoz v r. 2009 bude v pondělí
dne 28.12. 2009 a první svoz v r. 2010
v pondělí dne 11. 1. 2010, 14denní inter-
val svozu bude zachován.

Bc. Lukáš Strakoš, místostarosta

Termíny svozu
popelnic v roce 2010

11. 1., 25. 1., 8. 2., 22. 2., 8. 3., 22. 3., 3. 4.
(sobota), 19. 4., 3. 5., 17. 5., 31. 5., 14. 6.,
28. 6., 12. 7., 26. 7., 9. 8., 23. 8., 6. 9., 20. 9.,
4. 10., 18. 10., 1. 11., 15. 11., 29. 11.,
13. 12., 27. 12. 

Bc. Lukáš Strakoš, místostarosta

Označování popelnic
Popelnice, zavedené v systému obce

Hukvaldy bude nutno, dle Obecně závaz-
né vyhlášky obce Hukvaldy č. 4/2009,
o systému shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a odstraňování
komunálních odpadů a systému naklá-
dání se stavebním odpadem, i v roce
2010 označit nálepkou. Nálepky jsou
k vyzvednutí na obecním úřadě do 15. 1.
2010. Popelnice, které nebudou označe-
ny, nebudou po tomto datu vyváženy.

Pro informaci ještě uvedu, že poplatek
za komunální odpad pro fyzické osoby
(občany obce Hukvaldy) zůstává pro rok
2010 ve stejné výši, tj, 400 Kč za osobu.
U poplatku za rekreační objekt dochází
ke snížení na 422 Kč za objekt.

Pro fyzické osoby podnikající a právnic-
ké osoby, které mají předmět podnikání
na území obce, se zvyšuje cena za každou
nádobu o objemu 110 (resp. 120) litrů, za-
vedenou v systému obce na 1750 Kč.

Bc. Lukáš Strakoš, místostarosta
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D — DOTŘÍĎOVÁNÍ
ODPADU
Separování, recyklace využitelných
odpadů

Frýdecká skládka, a. s. provádí v systé-
mu nakládání s odpady i systém odděle-
ného sběru separovaných (tříděných)
odpadů, do kterého jsou zapojeni občané
i podnikatelé. 

V začátcích zavádění separovaného
sběru odpadů od občanů — PAPÍR,
PLASTY, SKLO byly využívány barevné
nádoby, zvony. Tyto nádoby měly vhazo-
vací otvory, které zaručovaly, že do nich
nebudou vhazovány jiné odpady, než se-
parované. Tudíž separované odpady byly
již kvalitně vytříděny občany. Nevýhodou
nádob byla větší náročnost z hlediska
svozu automobilovou technikou. Aby se
tento svozový ,,problém“ odstranil a zlev-
nil, byly zavedeny barevné nádoby na
PLASTY a PAPÍR s výklopnými víky typu
nádob na komunální odpad. To mělo za
následek, že sice došlo k zlevnění nákla-
dů na sběr a svoz separovaných nádob,
ale došlo i k podstatnému zhoršení kvali-
ty separovaných odpadů, a to odhadem
cca o 25 až 30 %. Občané začali odkládat
do nádob na separovaný odpad i odpady
ostatní, které tam nepatří. Důvodem je,
že buď jsou někteří občané líní, apatičtí
a nezáleží jim na přírodě, nebo dochází
k přeplňování stávajících nádob na ostat-
ní odpady z domácností a těchto odpadů
se zbaví tím, že je vhodí do nádoby na se-
parované odpady. Vytříděné odpady, tzv.
separované (papír, sklo, plasty), jsou svá-
ženy na třídírnu v Lískovci u Frýdku–
Místku. Třídící linkou procházejí tyto od-
pady, kde dochází k jejich dalšímu třídě-
ní a expedici k využití — recyklaci v prů-
myslu a jejich opětovnému využití, Tím,
že dochází k nesprávnému třídění někte-
rými občany, zvyšuje se náročnost

a pracnost na systému třídění v třídírně
Lískovec a celkovému prodražování. Po-
ložme si otázku, kdo to asi zaplatí?! Do-
plácí na to ti občané, kteří správně třídí,
chápou, že tříděním se dá šetřit příroda
a vlastní „peněženka“. Jak správně třídit
se dozvíte i na internetové adrese:
www.jaktridit.cz.

Manažer obchodů FS, a.s. 

Kácení a výsadba
stromů v hukvaldské
aleji

V období od března do listopadu 2009
byla prováděna úprava hukvaldské aleje,
vedoucí podél silnice III/4863 v od křižo-
vatky u hotelu, okolo parkoviště a hřbito-
va po křižovatku v Drážkách. Jde o vý-
znamný krajinný prvek a její stáří je od-
hadováno až na 150 let. Na základě výbě-
rového řízení byla na tyto práce vybrána
firma Ing. Miroslava Matuly z Rychaltic.

Druhové zastoupení v hukvaldské aleji:
jasan ztepilý, jírovec maďal, lípa velko-
listá, lípa malolistá, habr obecný, dub
letní, vrba křehká.

— počet stromů před úpravami: 113 ks
— počet pokácených stromů: 21 ks
— počet nově vysázených stromů: 34 ks
— počet stromů po úpravách: 126 ks

Káceny byly stromy se sníženou mírou
provozní bezpečnosti, stromy silně na-
kloněné a ohrožující pádem elektrické
vedení a také stromy infikované dřevo-
kaznými houbami, a to především: 
— rezavcem štětinatým (Inonotus hispi-

dus), který rozkládá dřevo větví
a kmene stromů

— troudnatcem kopytovitým (Fomes fo-
mentarius), který na listnáčích rozklá-
dá masivněji poškozené části kmene
a kosterních větví,
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Pro informaci ještě uvedu, že firma Ing.

M. Matuly byla na základě výběrového ří-
zení vybrána i na další etapu úpravy zele-
ně v naší obci. V týdnu od 14. prosince se
bude provádět úprava zeleně na parko-
višti na Hukvaldech, kde dojde k vykáce-
ní provozně nevyhovujících topolů
a k následnému vysazení nových stromů
(lípa velkolistá) a dále kácení, zdravotní
a bezpečnostní řezy a nová výsadba
v prostranství za bývalým kulturním
domem v Rychalticích.

Ing. Miroslav Matula
Bc. Lukáš Strakoš

— václavkou (Armillaria sp.), která kolo-
nizuje především kořenový systém
stromů,

— dřevomorem kořenovým (Ustulina
deusta), který je velice agresivní dře-
vokaznou houbou, často skrytěji infi-
kující kořenový systém a bázi kmene
stromů. V souvislosti s touto houbou
existuje značné riziko selhání napade-
ného stromu.

Nově vysázené stromy druhově respek-
tují původní složení. Vysázeny byly tyto
druhy stromů: jasany, lípy malolisté i vel-
kolisté, jírovce červené i jírovce maďaly.
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Víte, že...

… v letošním roce byly v obci Hukvaldy
opraveny 4 místní komunikace?
Jedná se o tyto komunikace:
— MK vedoucí ze silnice I/48 do Krnalovic

v délce cca 300 metrů + zbudování pro-
pustku. Oprava byla realizována v květnu
a stavební práce byly provedeny firmou
LESOSTAVBY Frýdek–Místek, a. s., v celko-
vé výši cca 350 tis. Kč.

— MK v Krnalovicích pod p. Axmannem,
v délce cca 100 m. Oprava byla provedena
v listopadu firmou Skanska DS, a. s., v cel-
kové výši cca 106 tis. Kč.

— MK Ondříček — Pělucha, v Dolním Skle-
nově a MK u bytovky v Rychalticích. Opra-
va těchto dvou komunikací byla rovněž
provedena v listopadu firmou Skanska DS,
a. s., v celkové výši cca 241 tis. Kč.

… obec Hukvaldy obdržela dotaci z Pro-
gramu rozvoje venkova ČR ve výši 954 044 Kč
na akci „Přestavba garáže na kancelář, klu-
bovnu a skladový prostor v areálu TJ Sokol
Hukvaldy“?

Stavební práce bude na základě výběrového
řízení provádět firma NOSTA, spol. s r. o.,
Nový Jičín a budou započaty 11. ledna 2009.

… byla podána žádost o dotaci z Regionál-
ního operačního programu Moravskoslezsko
ve výši cca 5 mil. Kč?

Tyto finanční prostředky budou v případě
úspěšnosti použity na další etapu rekonstruk-
ce areálu TJ SOKOL Hukvaldy, a to na akci:
„Rekonstrukce stávajících kabin v areálu TJ
SOKOL Hukvaldy“.

… v letošním roce byly zpracovány 4 pro-
jektové dokumentace?
Jedná se o tyto dokumentace:
— „Stavební úpravy hřbitova v Rychalticích“.

Dokumentace byla zpracována Ing. arch.
Zdeňkem Tupým, z Nového Jičína

— „Úpravy hřiště u základní školy“. Tuto do-
kumentaci zpracoval Ing. arch. Pavel Röder.

— „Zateplení fasády a výměna oken v budově
ZŠ a MŠ L. Janáčka v Hukvaldech“ a „Re-
konstrukce otopné soustavy a zdroje tepla
v budově ZŠ a MŠ L. Janáčka v Hukval-
dech“. Tyto dvě dokumentace byly zpraco-
vány firmou Hegas, spol. s r. o., Třinec.

V současné době se zpracovává ještě pro-
jektová dokumentace a to na odkanalizování
obce Hukvaldy. Tuto dokumentaci pro sta-
vební povolení zpracovává firma KONEKO,
spol. s r. o. Ostrava.

… se připravuje nový Územní plán obce
Hukvaldy?

Rozhodnutím Rady obce Hukvaldy byla se-
stavena pracovní skupina pro tvorbu nového
Územního plánu obce Hukvaldy. Tato skupi-
na již měla dvě pracovní schůzky, kde byly do-
mluveny a zaneseny do mapových podkladů
priority obce Hukvaldy a požadavky občanů.

… bylo v letošním roce v obci Hukvaldy při-
dáno 5 ks nových světel veřejného osvětlení?

Veřejné osvětlení se postupně modernizuje,
stará světla se mění za nová. A samozřejmě se
přidávají nová světla k novým zástavbám v obci.

… byl od druhého čtvrtletí letošního roku
zaveden oddělený sběr bílého skla a byla na-
výšená četnost svozu papíru?

V současné době se bílé a barevné sklo sváží
jednou měsíčně, papír každé tři týdny a plas-
ty v letním období každý týden a v zimním
období jednou za dva týdny. Celkem máme
v obci Hukvaldy 78 ks nádob na separovaný
sběr. K 30. listopadu v naší obci vytříděno 29
tun barevného skla, 13 tun bílého skla, 14 tun
papíru a 34 tun plastu.

… obec Hukvaldy přispěla ve výši 603 000
Kč na zbudování Společenského centra pro
volnočasové aktivity děti a mládeže v na faře
v Rychalticích? 

… obec Hukvaldy získala v letošním roce
dotaci, ve výši 340 000 Kč z rozpočtu Minis-
terstva pro místní rozvoj, z programu Podpo-
ra obnovy venkova ČR na opravu drobných
sakrálních staveb?

V obci Hukvaldy bylo za tyto finanční pro-
středky opraveno 5 sakrálních staveb: kaplička
pod kostelem sv. Mikuláše v Rychalticích, kříž
pod lesem (nad hnojištěm), kříž na Drahách,
kříž v Řehůvce a kříž na hřbitově v Rychalticích.
Tyto práce byly realizovány od srpna do listo-
padu 2009 firmou p. Martina Bocka z Třince.

… obec Hukvaldy podala společně s obcí
Fryčovice žádost o dotaci na odkanalizování
obcí?
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SERVIS BENZÍNOVÝCH TRAVNÍCH SEKAČEK,
MOTOROVÝCH PIL,

PRODEJ OLEJOVÝCH NÁPLNÍ
A NÁHRADNÍCH DÍLŮ, 

BROUŠENÍ ŘETĚZŮ

KATEŘINICE 25
TEL: 606 902 774

Dotační titul byl vyhlášen v rámci progra-
mu Operační program Životního prostředí,
prioritní osa 1: Zlepšování vodohospodářské
infrastruktury a snižování rizik povodní. Žá-
dost byla zpracována firmou Value Addet, a. s.

Bc. Lukáš Strakoš, místostarosta
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